

Еженедельник новостей МДС, 4-11 мая IBC Weekly News, May 4-11, 2020

11 мая

Исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков [озвучил предложения по восстановлению и развитию экономики страны на встрече Президента Сооронбая Жээнбекова с представителями бизнес-ассоциаций КР](#). Бизнес с пониманием относится к текущей ситуации и хочет помочь правительству в решении возникающих задач, сказал глава МДС, представив ряд рекомендаций по наиболее важным краткосрочным и среднесрочным мерам.

7 мая

МДС и депутаты ЖК обсудили в онлайн-режиме возможность инициирования [предложений МДС в части судебно-правовой реформы](#). ЖК планирует ряд законопроектов в рамках [Акта «К новой экономической свободе и развитию»](#).

6 мая

МДС с компанией [«Дмитрий Чуприна & Партнеры»](#) провели [онлайн-конференцию «Бизнес-Спринт»](#) на тему «Как выжить бизнесу в условиях кризиса?».

Объявления

12 мая с 15.00 до 16.00 Академия PwC [проводит бесплатный вебинар "Влияние COVID-19 на бухгалтерский учет и финансовую отчетность"](#). Для участия обращаться: gulnara.kairova@pwc.com

В целях содействия бизнесу и постепенного восстановления экономики [Правительством КР разработан второй пакет мер по поддержке секторов экономики и субъектов предпринимательства](#).

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в

May 11

IBC Executive Director Askar Sydykov [voiced proposals for the restoration and development](#) of the country's economy at a **meeting of President Sooronbai Jeenbekov with business representatives**. Business understands the current situation and wants to help the government in solving emerging problems, the IBC head said and presented a number of recommendations on the most important short-term and medium-term measures.

May 7

IBC and a group of MPs discussed online the possibility of initiating **the IBC proposals on judicial reform**. The Parliament plans to develop a number of bills within the [Appeal \(Act\) for new economic freedom and development](#).

May 6

IBC in collaboration with [Dmitry Chuprina & Partners](#) held **an online conferences "Business Sprint"** to discuss how businesses can survive in a crisis.

Announcements

On May 12 from 3pm to 4 pm, the PwC Academy [will host a free webinar: "The Impact of COVID 19 on accounting and financial reporting"](#). To participate, please e-mail: gulnara.kairova@pwc.com

To provide additional support for business and the gradual economic recovery, the Kyrgyz [Government has developed a second package of measures to support economic sectors and business entities](#).

Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for **May 4-10, 2020** about the most important changes in the

законодательстве КР за 4-10 мая:

Минсоцтруда выносит на общественное обсуждение законопроект, [регулирующий деятельность дистанционных работников](#)
[Правительство КР вводит карантин](#) на территории городов Бишкек, Ош и ряда регионов страны

Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за 4-10 мая: экономика, финансы, бизнес, инвестиции:

В силу вступают законы, [регулирующие карантинный режим](#)

В отношении горнодобывающих предприятий [не должно быть никаких препятствий](#), - первый вице-премьер К.Боронов

Мэр Бишкека о [справках, блокпостах и транспорте](#)

Air Astana [возобновляет полеты](#) в регионы Казахстана

[Национальной валюте Кыргызстана](#) исполнилось 27 лет

На поддержку малого и среднего бизнеса [направят 750 миллионов сомов](#)

Kyrgyz legislation:

The Social Labor Ministry submits for public discussion a [bill regulating the activities of distance workers](#)

The Kyrgyz [Government introduces quarantine](#) in the cities of Bishkek, Osh and a number of regions of the country

Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for **May 4-10** on economy, business and investment.

The laws [governing the quarantine regime](#) come into force

There should be [no obstacles in relation to mining enterprises](#), - First Deputy Prime Minister Boronov

Bishkek Mayor on [inquiries, roadblocks and transportation](#)

Air Astana [resumes flights](#) to the regions of Kazakhstan

[The national currency of Kyrgyzstan](#) turned 27 years old

750 million soms will be directed [to support small and medium-sized businesses](#)



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.